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1 sierpnia mieszkańcy 
Powiatu Wołomińskiego 
uczcili uczestników jed-

nego z najważniejszych  
i zarazem najbardziej drama-
tycznych wydarzeń w historii 

Polski - Powstania War-
szawskiego >> str. 7

– Kiedy dowiedziałam się, 
że będą przeznaczane rządowe 

środki na drogi lokalne gminne i powiato-
we, podjęliśmy natychmiastowe działa-
nia, aby przygotować projekty, uzyskać 
pozwolenia na budowę i móc wystąpić 
o dofinansowanie. (...) Jesteśmy już po 
otwarciu ofert na ulice Herberta, Ander-
sena, Projektowaną, Nowoprojektowaną, 
Górnośląską, Traugutta, Słowackiego. 
(...)  mówi Małgorzata Zyśk, burmistrz 
Miasta Ząbki >> str. 5

– Po pierwszym etapie rekrutacji mieli-
śmy równomiernie rozłożone 139 wolnych 
miejsc, na które w dalszym etapie mogli-
śmy przyjąć uczniów. Gdyby nawet, jesz-

cze dziś, zgłosił się ktoś z prośbą  
o pomoc (...) to bylibyśmy w stanie bez 
trudu wskazać wolne miejsca. Jeszcze 

te możliwości są – mówi Robert Szydlik, 
Wicestarosta Wołomiński >> str. 3Powiat  

wołomiński  
oddał hołd  

uczestnikom  
Powstania  

Warszawskiego

Wielkie plany  
i ważne inwestycje
w Ząbkach

Co ma PiT  
do zmian  
w budżecie  
gminy?

www.wilenskapark.pl

Tradycja  
i nowoczesność  

w powiecie  
wołomińskim

– Od dawna sub-
wencja oświatowa nie 

rekompensuje wydatków, któ-
re gminy ponoszą na finansowanie 

oświaty. Podobnie było i z tą podwyżką. 
Gmina Radzymin musiała wygospodaro-
wać dwa miliony złotych z własnych 
środków, żeby można było jej sprostać 
– mówi Krzysztof Chaciński, burmistrz 
Radzymina >> str. 5
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Nowe przepisy dotyczące  
podatku dochodowego

O zwolnieniu z PIT dla młodych rozmawiamy z Pawłem Żółtkiem  
– właścicielem biura rachunkowego z Kobyłki

– Za nami środek wakacji, a 
ustawodawca wcale nie spowal-
nia tempa i szykuje nam coraz 
to nowe przepisy. O czym dziś 
będziemy rozmawiać?
- Jak na środek wakacji to rzeczy-
wiście dużo zmian i to takich waż-
nych. Od 1 sierpnia, tj. od tygodnia, 
obowiązują nowe przepisy zwal-
niające z podatku dochodowego od 
osób fizycznych przychody osiągane  
z tytułu umowy o pracę lub umowy 
zlecenia  przez pracowników, lub 
zleceniobiorców, którzy nie ukończyli 
jeszcze 26 roku życia.
– Jak zwykle poprosimy garść 
szczegółów dla Czytelników Życia 
powiatu na Mazowszu.
- Jak wspomniałem na wstępie, wolne 
od podatku są dochody z etatu lub 
zlecenia otrzymane przez 
podatnika do ukończenia 
26 roku życia. Tu pojawia 
się pierwszy warunek: 
zwolnienie obowiązuje 
do określonej kwoty, tj. 
do 85.528 zł skali roku, 
a dla samego 2019 roku  
proporcjonalnie do 
kwoty 35.636,67 zł. 
Dochody osiągane 
powyżej tej kwoty 
będą opodatkowane 
na zasadach ogól-
nych według skali 
podatkowej.
– Czy to jedyne 
warunki zwol-
nienia?
- Zwolnienie nie ma zastosowania do 
dochodów z umów o dzieło, a podat-
nicy korzystający z tego zwolnienia 
nie mogą korzystać z 50% kosztów 
uzyskania przychodów. Należy tutaj 
dodać, że roczny limit obowiązuje 
niezależnie od ilości zawartych 
umów o pracę, czy zleceń.
– Co ma zrobić młody człowiek, 
aby skorzystać ze zwolnienia?

– Aby skorzystać ze zwolnienia już 
za rok 2019 podatnik (pracownik 
lub zleceniobiorca) powinien złożyć 
płatnikowi (pracodawcy lub zlece-
niodawcy) stosowne oświadczenie 
podatnika w wieku do 26 roku życia 
dla celów zaniechania poboru zaliczki 
na podatek dochodowy od osób 
fizycznych.
– A co w przypadku kiedy pracow-
nik nie złoży takiego oświadczenia?

- W takim przypadku podatnik 
„nie traci” zwolnienia z podatku. 
Natomiast wykorzysta je dopiero  
w rozliczeniu podatkowym za 
rok 2019, czyli w roku 2020, w 
postaci zwrotu podatku. Złoże-
nia takiego oświadczenia ozna-
cza dla pracownika tyle, że już 
dziś dostanie wyższą wypłatę. 
Może się również zdarzyć sy-
tuacja odwrotna, tzn. podatnik 
może złożyć płatnikowi wniosek  
o niestosowanie zwolnienia. Za-
łóżmy, że podatnik pracuje jed-
nocześnie dla kilku pracodawców  

i zleceniodawców, a jego przychody 
przekroczą kwotę limitu. W takiej sy-
tuacji stosowanie zwolnienia przez 
kilku płatników będzie skutkować 
koniecznością dopłacenia podatku  
w zeznaniu za rok 2019. Ale tu 
decyzja należy do podatnika.
– A czy zwolnienie od podatku 
zmienia coś w składkach ZUS?
-Zwolnienie z podatku nie wpływa 
na sposób naliczania składek ZUS. 

Składki będą naliczane dokładnie 
tak samo jak do tej pory. 
– Czy to już wszystkie informa-
cje, czy coś jeszcze powinniśmy 
wiedzieć?
 -Myślę, że warto dodać, że składa-
nie oświadczeń dotyczy wyłącznie 
dochodów osiąganych w 2019 roku. 
W kolejnym roku zwolnienie będzie 
stosowane domyślnie, bez obowiązku 
składania oświadczeń. Warto również 
wspomnieć, że tak zwane małe umo-
wy zlecenia, tj. te do kwoty 200 zł dalej 
będą opodatkowane – ich zwolnienie 
nie dotyczy.

N o w e
obowiązki dla przedsiębiorców

Od 1 stycznia 2018 r. wszyscy podatnicy VAT 
muszą co miesiąc wysyłać do Urzędu Skarbowego JPK_VAT.

Przedsiębiorco! 
Nowy obowiązek dotyczy również Ciebie, 

jeśli jesteś podatnikiem VAT i składasz deklaracje 
VAT-7 lub VAT-7K.

WAŻNE!
Jednolity Plik Kontrolny musi być generowany i przesyłany 

wyłącznie w wersji elektronicznej.

czy Twoja firma jest gotowa na Jpk_VaT?

tel. 22 786 06 11
ul. szeroka 6, 05-230 kobyłka

e-mail: biuro@mojerozliczenia.pl
www.mojerozliczenia.pl

www.facebook.com/mojerozliczenia

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe
Kobyłka ul. Szeroka 6

tel. 22 786 06 11
www.mojerozliczenia.pl

– (...) wolne od podatku są dochody  
z etatu lub zlecenia otrzymane przez 

podatnika do ukończenia 26 roku 
życia. Tu pojawia się pierwszy 

warunek: zwolnienie obowiązuje do 
określonej kwoty, tj. do 85.528 zł 

skali roku, a dla samego 2019 
roku  proporcjonalnie do kwoty 

35.636,67 zł. Dochody osiągane 
powyżej tej kwoty będą opodat-
kowane na zasadach ogólnych 

według skali podatkowej  
– mówi Paweł Żółtek, właściciel 

biura rachunkowego z Kobyłki 

NASZYMI ZAŁOŻENIAMI SĄ:
Skuteczna komunikacja   z
z przedszkolem i profesjonalne 
wsparcie w monitorowaniu rozwoju 
dziecka
Przyjazna, pełna zaufania atmosferę  z
między przedszkolem a rodzicami
Zajęcia otwarte z
Zajęcia adaptacyjne przygotowujące  z
dziecko do uczęszczania do 
przedszkola
Konsultacje z psychologiem oraz  z
logopedą
Nowoczesny sposób kontaktu  z
z przedszkolem (za pomocą 
internetowej platformy 
informacyjnej)
Kadra pedagogiczna jest  z
kompetentna i doświadczona,  
a jej pracę stale kontroluje dyrektor 
pedagogiczny

DROGI RODZICU, JEŚLI 
PRAGNIESZ, BY TWOJE 
DZIECKO:

rozwijało swoje indywidualne  z
zdolności i kreatywność
przebywało w przyjaznej, serdecznej  z
i twórczej atmosferze, pełnej 
akceptacji i szacunku dla jego 
indywidualności
miało w nauczycielu pomocnika   z
i towarzysza na drodze rozwoju
budowało optymalne poczucie  z
własnej wartości
rozwijało samodzielność myślenia   z
i działania
kształtowało w sobie umiejętności  z
społeczne
poznawało wartości uniwersalne  z
takie jak: dobro, piękno, prawda, 
miłość, tolerancja

Radzymin ul. Kilińskiego 7
tel. 518 082 052

kontakt@kraina-przedszkolaka.pl

Zapraszamy do Publicznego Przedszkola Kraina Przedszkolaka

WOLNE MIEJSCA
W GRUPIE 2,5-LATKÓW i 3-LATKÓW

1920 REKONSTRUKCJA
BITWY WARSZAWSKIEJ1920 REKONSTRUKCJA
BITWY WARSZAWSKIEJ

STAROSTA WOŁOMIŃSKI
ZAPRASZA

Ossów, m. Wołomin, 1 sierpnia 201 r., godz. 14 00g 5 9 .
OSSÓW, GM. WOŁOMIN

14 sierpnia 2019 r. (środa)

18.30 - Odsłonięcie tablicy poświęconej pomocy Ormian w 1920 roku

(Samorządowa Instytucja Kultury w Ossowie, ul. Matarewicza 148)

21.00 - Uroczysty Apel Poległych przy Krzyżu upamiętniającym bohaterską

śmierć ks. Ignacego Skorupki

15 sierpnia 2019 r. (czwartek)

10.00 - Modlitwa przy Krzyżu Pamięci ks. Ignacego Skorupki

10.50 - Odsłonięcie popiersi śp. ks. Romana Indrzejczyka

oraz śp. Arkadiusza Protasiuka (Polana Dębów Pamięci)

11.15 - Uroczysta Msza św. w kaplicy na Cmentarzu Poległych celebrowana
przez Ordynariusza Diecezji Warszawsko-Praskiej
ks. Biskupa Romualda Kamińskiego

13.00 - Apel Poległych i złożenie wieńców na Cmentarzu Bohaterów 1920 r.

14.00 - Widowisko plenerowe „Rekonstrukcja Bitwy Warszawskiej 1920”
w Ossowie

15.00 - 18.00 - Piknik historyczny przy Samorządowej Instytucji Kultury

w Ossowie

15.00 - 22.00 - Festyn letni przy Ochotniczej Straży Pożarnej w Ossowie

www.bitwawarszawska.pl

ORGANIZATORZYPATRONAT
NARODOWY

GMINA
TŁUSZCZ

MIASTO
MARKI

MIASTO
ZĄBKI

GMINA
JADÓW

GMINA
RADZYMIN

MIASTO
KOBYŁKA

MIASTO
ZIELONKA

GMINA
WOŁOMIN

POWIAT
WOŁOMIŃSKI

PARAFIA ŚW. TRÓJCY
W KOBYŁCE

GMINA
DĄBRÓWKA

PATRONAT
HONOROWY

Zdzisław Sipiera
Wojewoda Mazowiecki

Adam Struzik
Marszałek Województwa

Mazowieckiego

Prezydenta
Rzeczypospolitej

Polskiej
Andrzeja Dudy

PATRONAT
MEDIALNY

Mariusz Błaszczak
Minister Obrony Narodowej

Romuald Kamiński
Biskup Diecezji

Warszawsko – Praskiej

Dofinansowano ze środków Programu Wieloletniego NIEPODLEGŁA

na lata 2017-2022 w ramach Programu Dotacyjnego „Niepodległa”
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Za nami półmetek wakacji. 
Na szczęście przed nami zostało 
jeszcze kilka wakacyjnych tygodni 
jednak w ich tle coraz wyraźniej 
wyłaniają się jesienne wybory 
parlamentarne. Trwają przymiarki 
list, analizy i sondaże pod partie, 
nazwiska i komitety. Na ostateczne 
listy musimy poczekać. Jednym 
słowem - wakacje wakacjami a 
w polityce wrze i to nie tylko tej 
ogólnopolskiej.

Samorządowe środowiska z 
niepokojem obserwują pojawiające 
się newsy o możliwym kandydo-
waniu tego bądź innego lidera 
samorządowych struktur. Daje się 
też zauważyć, że środowiska poli-
tyczne i komitety wyborcze szukają 
wśród samorządowców tych, którzy 
pomogą podnieść i wzmocnić wy-
niki całej listy. Karuzela nazwisk 
lokalnych działaczy, aczkolwiek 
nieśmiało to jednak już się kręci. 

Nie chcąc nikomu robić przed-
wczesnej promocji pozwolę sobie 
na tym etapie na ogólną analizę, bez 
wymieniania konkretnych nazwisk.

Wielu samorządowców po-
wiatu wołomińskiego zapytałam 
wprost o ich plany na tegoroczne 
jesienne wybory. Odpowiedzi jakie 
usłyszałam można podzielić na 
dwie grupy: 

I – to postawa zdecydowana 
- wiele razy usłyszałam – „tak 
będę kandydować” lub „nie będę 
kandydować” – to jasny, konkretny 
przekaz 

II – to postawa „nie wiem – 
może tak, może nie” za którą daje 
się usłyszeć „wolę nie, ale może nie 
będzie wyjścia”… 

Co z tego wynika dla nas – wy-
borców?

Na chwilę obecną niewiele, 
ale już dziś warto zastanowić się 
kogo chcemy widzieć po wyborach 
w poselskich ławach – czy tych 
zdecydowanych, którzy potrafią 

określić swoją misję i mają się czym 
pochwalić bo coś w życiu osiągnęli, 
czy może tych co to „nie chcą, ale 
muszą”. 

Mamy trochę czasu na własne 
analizy i wyrobienie sobie zdania 
z czym wiąże się start w tych wy-
borach przez świeżo upieczonego 
burmistrza, wójta czy radnego. 
Jednak trudniejszą decyzję mają 
do podjęcia potencjalni kandydaci 
z tych szeregów wzięci.

Ja w każdym razie wiem już jaki 
powinien być mój kandydat.

Mamy trochę czasu  
na własne analizy  

i wyrobienie sobie zdania 
z czym wiąże się start 
w tych wyborach przez 

świeżo upieczonego 
burmistrza, wójta czy rad-
nego. Jednak trudniejszą 
decyzję mają do podjęcia 

potencjalni kandydaci  
z tych szeregów wzięci.

„Lepsza” zmiana
Edward M. Urbanowski

„Politycy PiS - wszyscy - musimy mieć na względzie zasadę jedną. Dla nas w 
Sejmie praca publiczna to służba publiczna, w związku z tym skromność będzie 
musiała nas obowiązywać” - marszałek Sejmu Marek Kuchciński, 15 kwietnia 
2018 w Janowie Lubelskim.

Miało być lepiej a jest …! To już widać gołym okiem. Nie ma tygodnia, by któryś 
z polityków Prawa i Sprawiedliwości nie kajał się przed kamerą, przepraszając 
swoich wyborców za popełnione nadużycia, często wielomilionowe.

Bohaterem ostatnich dni jest bez wątpienia przywołany wyżej Marek Kuch-
ciński. Jego „dług” wobec nas wszystkich to ponoć 4 miliony złotych. Ale nie to 
jest najważniejsze, jego polityczne otoczenie go nie potępia, a wprost wspiera 
duchowo: „Marek, trzymaj się!” I Marek Kuchciński przemawia z trybuny 
sejmowej, śmiejąc się nam wszystkim w oczy.

A chodzi tu o wykorzystywanie samolotów i śmigłowców wojskowych do 
przelotów nie zawsze związanych z zadaniami służbowymi. Lista lotów Marka 
Kuchcińskiego podana przez jego kancelarię dowodzi, że 84 proc. było z/do Rze-
szowa lub na działkę. Obala to jego tezę o „stylu pracy”, który wymagał podróży 
w „różne punkty”. Kierunek był tu raczej jeden - rodzinne strony marszałka!

Marek Kuchciński twierdzi, że nie jest jasne, kto może z nim latać, ale instruk-
cja ministra Obrony Narodowej jest jasna. Precyzyjnie wymienia pięć kategorii 
osób, które mogą korzystać z takich lotów:
- Prezydent, Marszałek Sejmu, Marszałek 
Senatu i Prezes Rady Ministrów;
- osoby na tych samych stanowiskach z 
państw obcych (zgłaszane drogą dyploma-
tyczną);
- „inne osoby zajmujące kierownicze sta-
nowiska państwowe do celów związanych z 
wykonywaniem obowiązków służbowych”;
- członkowie oficjalnych delegacji oraz per-
sonel towarzyszący najważniejszym osobom 
w państwie,
- inne osoby, gdy zaistnieje potrzeba nie-
sienia pomocy humanitarnej lub wymagają 
tego żywotne interesy lub zobowiązania 
międzynarodowe RP.
Marszałek nie miał więc prawa brać na 
pokład samolotu rodziny!

Marszałek Sejmu (jak i posłowie) ma prawo do bezpłatnych biletów na rejsy 
PLL LOT – kursy z Warszawy do Rzeszowa są codziennie. Darmowe przeloty 
LOT-em nie dotyczą jednak rodzin parlamentarzystów! Poza tym każdy lot mar-
szałka Sejmu rządowym samolotem generuje dodatkowe koszty. Weekendowe 
loty Kuchcińskiego do Rzeszowa odbywały się w trybie „misji oficjalnej o statusie 
HEAD”. Każdy tego typu lot wymaga m.in. zapasowego samolotu z załogą, zapa-
sowego lotniska oraz postawienia służb w stan gotowości. Reasumując, nawet jeśli 
rodzina polityka poniesie koszty przelotu rządowym samolotem według średniej 
centy biletu lotniczego, to lot taką maszyną zawsze musi mieć status HEAD - a to 
generuje dodatkowe koszty, których członkowie rodziny polityków nie pokrywają.

Politolog prof. Wawrzyniec Konarski: - Jest sprawą bardzo poważną, kiedy 
druga osoba w państwie nadużywa pozycji służbowej i urządza podróże na 
koszt podatników, a przy tym wozi ze sobą rodzinę. To wszystko jest sytuacją 
skandaliczną. W kraju praworządnym, który respektuje podstawowe elementy 
demokracji i praworządności taka sytuacja pogrążałaby polityka i szybko skończyła 
się rezygnacją.

„Politycy PiS - wszy-
scy - musimy mieć 

na względzie zasadę 
jedną. Dla nas  

w Sejmie praca 
publiczna to służba 

publiczna, w związku  
z tym skromność bę-

dzie musiała nas obo-
wiązywać” - marszałek 
Sejmu Marek Kuchciń-
ski, 15 kwietnia 2018 
w Janowie Lubelskim.

– Przed nami doroczne wyda-
rzenia związane z rocznicą 15 
sierpnia. Co nas czeka w tym 
roku?
– Jak co roku tych wydarzeń jest 
wiele, w samym Ossowie i Radzy-
minie jest ich kilka, następujących 
po sobie. Program jest mniej więcej 
taki, jak w latach ubiegłych. I o ile o 
tych uroczystościach i atrakcjach 
na terenie Ossowa i Radzymina 
wszyscy wiemy, o tyle nie do każ-
dego trafia informacja, że wiele 
wartościowych wydarzeń toczy 
się również w innych miejsco-
wościach naszego powiatu. Przy 
tej okazji warto przypomnieć, że 
Bitwa Warszawska to większe zja-
wisko niż tylko Ossów i Radzymin. 
Chociaż wydarzenia w tych dwóch 
miastach są równorzędne to jednak 
rekonstrukcja bitwy w Ossowie jest 
bardzo widowiskowa i przyciąga 
dużą publiczność.
– Tegoroczna rekonstrukcja bę-
dzie taka jak zwykle czy pojawią 
się nowe elementy?
– Będzie nowy element, który jest 
małym ukłonem w stronę osób, 
interesujących się wojskiem i woj-
skowością.
– Zdradzi Pan co to takiego 
będzie?
– W nieco późniejszej części re-
konstrukcji, na polu walki, pojawi 
się, popularny wśród sympatyków 
sprzętu wojskowego, czołg „twar-
dy”, który wprawdzie nie walczył 
w 1920 roku, bo wówczas takich 
jeszcze nie produkowano, ale dla 
miłośników wojskowości jest to 
popularny czołg. Pamiętajmy, że 
15 sierpnia jest również Dniem 
Wojska Polskiego – stąd pomysł na 
tą „niespodziankę” dla fanów.
– Oprócz atrakcji dla dużych i 
małych mężczyzn, co będzie się 
jeszcze działo?
– Myślę, że każdy może znaleźć 
coś dla siebie bo nie tylko tradycja, 
historia i klimaty wojskowe domi-
nują wśród wydarzeń. Będą biegi, 
potańcówki, koncerty. Wróciłbym 
jednak do tego, co mają do zapro-
ponowania inne gminy z naszego 
powiatu: 11 sierpnia w Tłuszczu 
obchody przy pomniku Obrońców 
1920 roku. Przygotowano wiele wy-
darzeń w Ząbkach, w Markach i w 
Kobyłce a w godzinach popołudnio-
wych, tradycyjnie, w Radzyminie 
na cmentarzu. Ściśle mówiąc te 
obchody zaczęły się 4 sierpnia 
XVII Mazowieckim Konkur-
sem Sygnalistów i Muzyki 
Myśliwskiej w Radzyminie. 
Będzie się dużo działo, ale 
wszyscy nie mamy wątpli-
wości, że więcej będzie się 
działo w roku przyszłym 
w 100. rocznicę Bitwy 
Warszawskiej. Choć w 
tym roku, z pewnością, 
swoją obecnością za-

szczyci nas wiele znanych osób, to te 
dwie najważniejsze w państwie, za-
pewne pojadą na Śląsk, na obchody 
100. rocznicy wybuchu I powstania 
śląskiego. 
– Jesteśmy przed wyborami par-
lamentarnymi i na ogół tych gości 
jest wówczas więcej niż zwykle. 
Czy wiadomo już dziś kogo się 
spodziewacie?
– Jestem przekonany, że dotrze do 
nas Senator RP prof. Jan Żaryn, ale 
spodziewamy się też, że chociaż na 
część uroczystości przyjedzie Mi-

nister Obrony Narodowej Mariusz 
Błaszczak, by złożyć kwiaty i pokłonić 
się przed mogiłami żołnierzy pole-
głych w 1920 r.
– Nie jest tajemnicą, że na listach 
wyborczych do parlamentu poja-
wia się wiele nazwisk znanych 
i popularnych samorządowców. 

Czy na którejś z nich znajdziemy 
Pańskie nazwisko?
– Nie umiem w tej chwili odpowie-
dzieć na to pytanie, chociażby dlate-
go, że listy jeszcze nie są ostatecznie 
zatwierdzone. One się jeszcze cały 
czas tworzą, ale trzeba też pamiętać 
jak jest skonstruowana ordynacja 
wyborcza. Każdy komitet, czy partia, 
będzie wystawiał w takim okręgu jak 
nasz, 24 kandydatów. Z pewnością 
więc na tych listach będzie rów-
nież wiele osób obecnych w życiu 
społecznym i samorządowym. Jak 

ostatecznie będzie to wyglądało nie 
jestem w stanie dziś odpowiedzieć. 
– Do niedawna opinia publiczna 
żyła rekrutacją do szkół ponad 
podstawowych. Jak zakończyła 
się ona w szkołach prowadzo-
nych przez powiat wołomiński?
– Uczciwie powiem, że jako ro-
dzice własnych dzieci, ale też jako 
Zarząd Powiatu, również obawia-
liśmy się jak to ostatecznie będzie. 
Zastanawialiśmy się czy nasze 
wstępne szacunki są trafne. W sy-
tuacji, gdy uczeń może aplikować 
do wielu placówek, tej pewności 
nie ma. Dziś mogę powiedzieć, że 
nasze szacunki okazały się dobre. 
Po pierwszym etapie rekrutacji 
mieliśmy równomiernie rozłożo-
ne 139 wolnych miejsc, na które w 
dalszym etapie mogliśmy przyjąć 

uczniów. Gdyby nawet, jeszcze 
dziś, zgłosił się ktoś z prośbą o 
pomoc, bo jego dziecko nie dostało 
się do szkoły swojego wyboru, a 

chciałoby znaleźć się w szkole na 
terenie powiatu, to bylibyśmy w 
stanie bez trudu wskazać wolne 
miejsca. Jeszcze te możliwości są. 
– Interesujący jest pomysł po-
wiatu dotyczący Zespołu Szkół 
w Zielonce. Czy tu pojawiły się 
już konkrety?
– To jest dopiero przyszłość, która 
zaczęła się dziś (6 sierpnia 2019 
r.). Rozmowy toczyły się znacznie 
wcześniej ale dopiero dziś pod-
pisana została umowa dotycząca 
ścisłej współpracy pomiędzy ZS w 

Zielonce, który ma mocne tradycje 
klas elektronicznych, a w zasadzie 
powrotu do współpracy, która istniała 
kilka dekad temu, z Wojskowymi 
Zakładami Elektronicznymi.Jeśli 
mamy w tym samym mieście dwie 
instytucje – szkołę i zakład naukowo-
-produkcyjny, który ma elektronikę i 
jest ważną Spółką Skarbu Państwa 
w sektorze zbrojeniowym, warto, 
aby te jednostki ze sobą współpra-
cowały. Zwłaszcza, że budowany 
jest w Zielonce zakład, który będzie 
produkował i serwisował układy 
elektroniczne do rakiet. Zakłady te w 
kolejnych latach będą potrzebowały 
dobrze wykształconej kadry. Świet-
nie jeśli będą to nasi mieszkańcy.   

To jedynie fragment ciekawej roz-
mowy z wicestarostą Szydlikiem. 

Pełny zapis rozmowy do obejrzenia 
na www.zyciepw.pl w zakładce 
Telewizja Internetowa w cyklu 

„Teresa Urbanowska zaprasza”

Tradycja  
i nowoczesność  
w powiecie  
wołomińskim

– Po pierwszym etapie rekrutacji mieliśmy rów-
nomiernie rozłożone 139 wolnych miejsc, 

na które w dalszym etapie mogliśmy 
przyjąć uczniów. Gdyby nawet, jesz-

cze dziś, zgłosił się ktoś z prośbą 
o pomoc (...) to bylibyśmy  

w stanie bez trudu wskazać wol-
ne miejsca. Jeszcze te możliwo-

ści są – mówi Robert Szydlik, 
Wicestarosta Wołomiński

O zmianach w kształceniu w zielonkowskim Zespole Szkół oraz o przygotowa-
nych w tym roku atrakcjach w związku z kolejną rocznicą Bitwy Warszawskiej z 
Wicestarostą Wołomińskim Robertem Szydlikiem, rozmawia Teresa Urbanowska

Wakacje  
z polityką w tle

Teresa Urbanowska



4

Biuro reklamy tel. 22-787-77-83, 22-787-29-11, e-mail: handlowcy@logos.home.plwww.zyciepw.pl

20 września 20184

Biuro reklamy tel. 22-787-77-83, 22-787-29-11, e-mail: handlowcy@logos.home.plwww.zyciepw.pl

8 sierpnia 2019powiatwięcej wiadomości na www.zyciepw.pl

Piętnaście foodtrac-
ków gościło w marec-
kim parku Briggsów w 
lipcowy weekend, Była 
to doskonała okazja do 
rodzinnego spędzenia 
czasu w parku i poznania 
znanych i mniej znanych 
smaków. z całego świata.

Mieszkańcy Marek 
mogli spróbować kuchni 
meksykańskiej, naleśni-
ków litewskich, dań 
gruzińskich, kur-
czaków w nowej 
odsłonie, fr ytek 
belgijskich, trady-
cyjnych hambur-
gerów, a na deser 
lody tajskie.

Nie za-
brakło też 
warszta-
t ó w  d l a 
d z i e c i . 
Najmłod-
si miesz-
k a ń c y 

mogli stworzyć własne-
go pomponowego zwie-
rzaka, upodobnić się do 
swoich ulubieńców za-

kładając własnoręcznie 
wykonane opaski. Dzieci 
tworzyły autorskie przy-
pinki typu button oraz 
pierzaste ptaszki. W stre-
fie animacji wielki pająk 
utkał sieć pajęczą, która 
była wielką planszą do 
gry. Dzieci oraz rodzi-

ce mogli 
r o z e g r a ć 
strategiczną 
grę zręcz-
n o ś c i o w ą .  
W tych zma-

ganiach dzie-
ci okazały się 

prawdziwymi mi-
strzami i ich opiekuno-

wie stanęli przed nie lada 
wyzwaniem. Bawiono się 
m.in. w połowy krabów, 
zwierzakowy tor prze-
szkód, lewitujące me-
duzy, balonowe zoo. Na 
pożegnanie zwierzaków 
cudaków, każdy chętny 
otrzymał balonową lata-
jącą myszkę.

Źródło: UM Marki

Podczas 
I Gastro 
Festiwalu 
w Markach 
można było 
skosztować 
znanych i mniej 
znanych smaków. 
z całego świata. 
Nie zabrakło też 
licznych atrakcji dla 

Miasto Marki otrzymało wsparcie na prace remonto-
we w Mareckim Ośrodku Kultury.

I Gastro Festiwal  
zagościł w Parku 
Briggsów  
w Markach

sm
aki św

iata w
 M

arkach

Trwa budowa chodnika 
na drodze wojewódzkiej nr 
634 od ul. Klonowej do  ul. 
Słowiczej w Tłuszczu. Gmi-
na Tłuszcz wykonała projekt,  
a Zarząd Dróg Wojewódz-
kich realizuje inwestycje w 
ramach której powstanie 
chodnik  o długości ok. 500 
m i szerokość 3,5m. Dzięki 
tej inwestycji  w przyszłości 
będzie mogła powstać tam 
ścieżka rowerowa, umoż-

liwia-
jąca mi-
łośnikom 
d w ó c h 
kółek bez-
p i e c z n e 
przemiesz-
czanie się 
w tym rejonie 
miasta. Wartość 
zadania wynosi 600 tys zł

To jednak nie koniec 
sukcesów. Decyzją Sejmiku 
Województwa Mazowiec-
kiego Gmina Tłuszcz otrzy-
mała dofinansowanie na 
zadanie pn. „Poprawa jakości 
powietrza miejskiego po-
przez rewitalizację parku na 
osiedlu Długa w Tłuszczu” 

w ramach Mazowieckie-
go Instrumentu Wsparcia 
Ochrony Powietrza MA-
ZOWSZE 2019 . Pozyskane 
środki  w wysokości 100 tys. 
zło zostaną przeznaczone na 
wykonanie nasadzeń drzew, 
krzewów w parku.

Nieco wcześniej, 13 
czerwca zastępca Burmi-
strza Tłuszcza Waldemar 
Banaszek otrzymał z rąk 
Wojewody Mazowieckie-
go Zdzisława Sipiery, Wi-
cemarszałka Senatu Marii 
Koc, Posłów RP: Grzegorza 

Woźniaka oraz Daniela 
Milewskiego  i Sena-
tora RP Waldemara 
Kraski  symboliczny 
czek na dofinansowa-

nie budowy 
drogi gmin-

nej Tłuszcz 
- Krusze (ul. 

Mazowieckiej) 
w Tłuszczu.

Wartość zadania to ok.  
1 000 0000 zł, w ramach 
którego zostanie wykonany 
odcinek drogi o długości ok. 
500m oraz przekrój szla-
kowy z chodnikiem jedno-
stronnym szerokości 2,0m 
na wysokości istniejących 
zabudowań.

(opr) Aleksandra Olczyk

Budowa chodnika  
o długości ok. 500 m 
i szerokość 3,5m oraz 
pozyskanie środków 
na rewitalizację par-

ku na os. Długa, 
to najnowsze 

sukcesy 
władz 

miasta. 

Budowa chodnika na drodze wojewódzkiej oraz 
uzyskanie dotacji na wykonanie nasadzeń drzew, 
krzewów w parku na osiedlu Długa to kolejne w 
ostatnim czasie sukcesy władz Tłuszcza. 

Nowe inwestycje  
w gminie Tłuszcz

zm
iany w

 Tłuszczu 

ROCZNICA BITWY 
WARSZAWSKIEJ 1920

99.

PROGRAM OBCHODÓW, 15 SIERPNIA 2019 R.
  08:00 XXIX ZAWODY GOŁĘBIARSKIE „CUD NAD WISŁĄ”  

(PRZY CMENTARZU ŻOŁNIERZY POLSKICH 1920)

  09:00-14:00 BIEG 1920 – XXVIII PÓŁMARATON „CUD NAD WISŁĄ”  

(START I META: PL. T. KOŚCIUSZKI)

 9:00-19:00 WYSTAWA SPRZĘTU WOJSKOWEGO (PL. T. KOŚCIUSZKI)

 10:00-15:00 XXX TURNIEJ BRYDŻOWY IM. J. POŁULICHA (HALA ROKIS)

  11:30 START XVIII MIĘDZYNARODOWEGO ZLOTU MOTOCYKLOWEGO MOTOCUD  

I ZASADZENIE DĘBU KATYŃSKIEGO (PRZY CMENTARZU ŻOŁNIERZY POLSKICH 1920),  

OKOŁO GODZ. 12:00 PARADA MOTOCYKLOWA W CENTRUM RADZYMINA

  14:00-18:00 „STREFA RODZINNA” W PARKU CZARTORYSKIEJ – PRZEDSTAWIENIA, ANIMACJE, 

KONKURSY I ATRAKCJE DLA RODZIN Z DZIEĆMI, STOISKA GASTRONOMICZNE I HANDLOWE

 15:00 UROCZYSTOŚCI PRZY POMNIKU PREMIERA WINCENTEGO WITOSA (PLAC WOLNOŚCI)

  16:00 POKAZY MOTOCYKLOWE MOTOCUD: SHOW NA MOTOCYKLACH HARLEY DAVIDSON  

(PL. T. KOŚCIUSZKI)

  GŁÓWNE UROCZYSTOŚCI PATRIOTYCZNE

UROCZYSTOŚCI NA CMENTARZU ŻOŁNIERZY POLSKICH 1920 

 17:00-18:15 UROCZYSTA MSZA ŚWIĘTA

  18:15-19:30 CZĘŚĆ OFICJALNA W ASYŚCIE BATALIONU REPREZENTACYJNEGO WOJSKA  

POLSKIEGO, APEL POLEGŁYCH I ZŁOŻENIE WIEŃCÓW NA MOGIŁACH ŻOŁNIERZY Z 1920 

ROKU.

  KONCERTY NA SCENIE GŁÓWNEJ, PL. T. KOŚCIUSZKI   

 18:30 KONCERT ZESPOŁU „ALL THE SAME” Z RADZYMINA

 19:45 SPEKTAKL MUZYCZNY „KOBIETY WEDŁUG MŁYNARSKIEGO”

    21:00 GWIAZDA WIECZORU: „GOLEC UORKIESTRA”  

PO KONCERTACH POKAZ SZTUCZNYCH OGNI

WYDARZENIA TOWARZYSZĄCE 
4 sierpnia 2019 r. 

  08:00-17:00 XVII MAZOWIECKI KONKURS SYGNALISTÓW I MUZYKI MYŚLIWSKIEJ  

(HALA ROKIS)

9 sierpnia 2019 r.
  19:00 POKAZ FILMU DOKUMENTALNEGO „PRZYJADĘ, JEŚLI BÓG POZWOLI”  

O WIZYCIE PAPIEŻA JANA PAWŁA II W RADZYMINIE (MIEJSKA SALA KONCERTOWA)

10 sierpnia 2019 r.
  18:00 OTWARCIE WYSTAWY PT. „GENERAŁ HALLER I JEGO ŻOŁNIERZE” (DO 15.09.2019),  

PODCZAS WERNISAŻU PRELEKCJA HISTORYCZNA I POKAZ FILMU „BŁĘKITNA ARMIA”  

(MIEJSKA SALA KONCERTOWA)

11 sierpnia 2019 r.
  16:00 GALA XVI FESTIWALU OPERETKOWO-OPEROWEGO NA MAZOWSZU  

(HALA SPORTOWA ROKIS) 

WYDARZENIA SPORTOWE I REKREACYJNE
11 sierpnia 2019 r.

  07:00 XXIX ZAWODY WĘDKARSKIE „CUD NAD WISŁĄ” (ŁOWISKO „JEGIEL”, NOWA WIEŚ 93A, 

GM. BRAŃSZCZYK), INFORMACJE I ZAPISY: PZW ODDZ. MAZ. KOŁO NR 19 W RADZYMINIE

16 sierpnia 2019 r.
  12:00 START WYŚCIGU KOLARSKIEGO „TOUR BITWA WARSZAWSKA 1920” W RAMACH  

„MAZOWSZE TOUR” O PUCHAR MARSZAŁKA WOJEWÓDZTWA MAZOWIECKIEGO  

(PL. T. KOŚCIUSZKI)

17 sierpnia 2019 r. 
  09:00-15:00 TURNIEJ PIŁKARSKI DLA DZIECI Z OKAZJI 99. ROCZNICY „CUDU NAD WISŁĄ”,  

DRUŻYNY Z ROCZNIKÓW 2010-2011 (STADION RKS MAZUR)

1 września 2019 r.
    08:00-16:00 XVIII WYŚCIG KOLARSKI CUDU NAD WISŁĄ IM. HENRYKA RÓŻYCKIEGO 

(PL. T. KOŚCIUSZKI)

Komitet Honorowy Patroni medialni

Mariusz Błaszczak
Minister Obrony Narodowej Zdzisław Sipiera 

Romuald Kamiński 
Biskup Warszawsko-Praski

Adam Struzik  
Marszałek Województwa Mazowieckiego

 

Polska

Wspierają nas

Uczestnicy obchodów wyrażają zgodę na utrwalenie ich wizerunku na zdjęciach i filmach, 
relacjonujących przebieg uroczystości i wydarzeń, przedstawionych w niniejszym programie.

Honorowy Patronat 
Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej 
Andrzeja Dudy

ŚWIĘTO WOJSKA POLSKIEGO
Radzymin, 15 sierpnia 2019 r.

Organizatorzy Partnerzy

Powiat  
Wołomiński

Nowa jakość w trosce  
o dobro zwierząt w Kobyłce

Burmistrz Kobyłki, Edyta Zbieć zawsze deklarowała otwarty i skuteczny kontakt z mieszkańcami. 
Wiele z informacji, przekazywanych podczas spotkań czy telefonicznie i zamieszczanych przez 
mieszkańców w Internecie znalazło oddźwięk w działaniach Urzędu Miasta Kobyłka. Podobna 
sytuacja miała miejsce również w sferze opieki nad bezdomnymi zwierzętami.

– Bardzo doceniam zaangażo-
wanie mieszkańców w kwestii szu-
kania właścicieli zagubionych psów 
czy kotów. Jestem pod wrażeniem 
ich szybkości działania, wrażliwości  
i skuteczności. Dzięki nim zmniejszy-
ła się bezdomność w mieście, bo to oni 
– szybciej niż urząd czy współpracu-
jące z urzędem podmioty – znajdują 
domy tymczasowe i osoby mogące 
adoptować zwierzę – mówi burmistrz 
Edyta Zbieć. Doceniając jednak dobre 
serca mieszkańców, Urząd Miasta 
zdaje sobie sprawę, że są to działania 
czysto wolontariackie, które nie mogą 
zastąpić pracy urzędników.

Dlatego Burmistrz Miasta pod-
nosząc jakość w trosce o dobro zwie-
rząt na początku lipca zatrudniła 
pracownika terenowego, który peł-
nić będzie rolę pośrednika między 
mieszkańcami i urzędem. Pracownik 
będzie bezpośrednio będzie zaan-
gażowany w sprawy zapobiegania 
bezdomności, będzie osobiście 
reagował w sytuacjach, gdy 
mieszkaniec zgłasza pro-
blemy dotyczące zwierząt 
(np. zagubione zwie-
rzę, szukając właściciela 
lub dla nowego domu). 
Z nowym pracownikiem 

Ewą Kobierzycką, znaną mieszkań-
com Miasta ze swoich długoletnich 
działań na rzecz bezdomnych zwie-
rząt, można kontaktować się pod 
adresem e-mail: ewa.kobierzycka@
kobylka.pl lub telefonicznie, dzwoniąc 
do Wydziału Ochrony Środowiska 
tel. 797 991 055. Oprócz ułatwienia 
kontaktu z urzędem i szybkiego re-

agowania na zgłoszenia zapewniona 
zostanie również empatia, zrozumie-
nie potrzeb zwierząt i ich właścicieli, 
życzliwość oraz skuteczne działania, 
żeby pomóc obu stronom.

Nie jest to jednak koniec działań 
Urzędu. O pewnych zamierzeniach 
jest za wcześnie, żeby informować, 
ale plany są znacznie szersze. Bur-
mistrz ma nadzieję, że w ciągu jej 
kadencji sprawa bezdomności w Ko-
byłce zostanie znacznie poprawiona. 
Urząd rozważa w tej chwili różne 
możliwości i rodzaje zorganizowania 
opieki nad bezdomnymi zwierzętami. 
Myśli między innymi o wprowadzeniu 
sformalizowanej instytucji domów 

tymczasowych, zwiększeniu edukacji 
prozwierzęcej w szkołach i wśród 
mieszkańców, o zintensyfikowa-
niu współpracy z wolontariuszami.  
W tej chwili na działania związane ze 
zwierzętami jest zaplanowane w bu-
dżecie ok. 400 tys. rocznie. To bardzo 
duża kwota, którą można wykorzystać  
w inny sposób, zapobiegając bez-
domności, a nie tylko zmniejszając 
jej skutki. Urząd oszczędzi te środki, 
z zachowaniem jednak szacunku 
dla zwierząt i zapewniając im godne 
warunki życia do czasu znalezienia 
właścicieli lub osób, które chciałyby 
je adoptować. To jeden z priorytetów 
Burmistrz Edyty Zbieć.

– Bardzo doceniam zaangażowanie mieszkańców  
w kwestii szukania właścicieli zagubionych psów czy kotów. 
Jestem pod wrażeniem ich szybkości działania, wrażliwości  

i skuteczności. Dzięki nim zmniejszyła się bezdomność  
w mieście, bo to oni – szybciej niż Urząd Miasta czy współ-

pracujące z urzędem podmioty – znajdują domy tymczasowe 
i osoby mogące adoptować zwierzę – mówi burmistrz Edy-
ta Zbieć. W sprawach dotyczących zwierząt mieszkańcy 

Kobyłki mogą kontaktować się pod adresem e-mail: ewa.
kobierzycka@kobylka.pl lub telefonicznie, dzwoniąc do 

Wydziału Ochrony Środowiska tel. 797 991 055. 
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A! Ogłoszenie drobne 
do rubryk:
Dam pracę

 i Szukam pracy
beZPłATNe!

Praca 
Zatrudnię

Murarzy, wykończeniowców,  
stolarzy. Praca w UE  

tel. 698 130 444

Praca
Szukam pracy

Małżeństwo poprowadzi firmę, sklep, 
pensjonat, sumienne, obowiązkowe, 
pomożemy w prowadzeniu działalności, 
dopilnujemy, nie posiadamy kapitału. Tel. 
724 538 966 

Budownictwo 
Usługi

Docieplanie budynków, szybko, 
tanio, solidnie. tel. 502 053 214

Usługi - Różne   
Wyszukam zlecenia dla firm usługo-
wych, pomogę założyć firmę, sprzedać, 
wynająć, organizacja imprez, projekty 
reklam, doradztwo, tel. 513 367 980. 
Doradca.

 

Transport/Przeprowadzki
tel. 500 349 713

OGŁOSZENIA DROBNE

– Co Miasto Ząbki może zapro-
ponować mieszkańcom, którzy 
wakacje spędzają w domu?
- Organizujemy dla mieszkańców 
imprezy plenerowe. W sierpniu 
mamy przewidziane trzy wydarzenia 
związane z kinem letnim. Projekcje 
rozpoczęliśmy 2 sierpnia i cyklicz-
nie, co dwa tygodnie mieszkańcy 
będą mogli obejrzeć ciekawe filmy.  
O 19:30 będą wyświetlane seanse 
dla dzieci . Od 3 sierpnia, od go-
dziny 17:00 odbywają się wieczorki 
taneczne z didżejem i nauką tańca 
prowadzoną przez instruktora. Dla 
najmłodszych przewidzieliśmy m.in. 
darmowe dmuchańce.
– Miasto Ząbki otrzymało w ostat-
nim czasie szereg dotacji. Na co 
są one przeznaczone?
- Jeszcze na początku roku złożyliśmy 
wnioski na dofinansowanie budowy 
sali gimnastycznej w nowej szkole  
oraz dwa wnioski o dotacje na drogi 
gminne. W chwili obecnej mamy już 
informacje, że wniosek dotacyjny na 
halę sportową, umożliwiającą pro-
wadzenie rozgrywek o randze ogól-
nopolskiej, został zakwalifikowany  
i otrzymamy 6,5 mln złotych.  Kwota 
ta stanowi 50% kosztów budowy 
tejże hali. Było to możliwe dzięki 
podpisaniu porozumienia z Polskim 
Związkiem Koszykówki. Oprócz 
tego złożyliśmy do budżetu państwa 
wniosek na kwotę 3 mln złotych 
o dotację na budowę szkoły, który  
będzie procedowany w najbliższym 
czasie. Dwa wnioski z rządowego 
programu budowy dróg, zostały już 
pozytywnie zweryfikowane na szcze-
blu wojewódzkim i skierowane do 
Kancelarii Prezesa Rady Ministrów.
– Na jakie drogi i ulice zostaną 
przeznaczone te środki?
- W dwóch złożonych wnioskach  
o dotacje znalazło się łącznie 16 dróg.  
Na chwilę obecną jest już podpi-
sana umowa z wykonawcą na ulice 
Bocianią, Sokolą i Olszewskiego.  
Na wszystkie dotychczas ogłoszone 
przetargi zgłosiło się po kilku ofe-
rentów. Kiedy tylko dowiedziałam 
się, że będą przeznaczane rządowe 
środki na drogi lokalne gminne i po-
wiatowe, podjęliśmy natychmiastowe 
działania, aby przygotować projekty, 
uzyskać pozwolenia na budowę i móc 
wystąpić o dofinansowanie. Teraz 
działamy tak z kolejnymi drogami, 
aby być gotowym już na przyszły 
rok. Jesteśmy już także po otwarciu 
ofert na ulice Herberta, Andersena, 
Projektowaną, Nowoprojektowa-
ną, Górnośląską, Traugutta, 
Słowackiego. Do przetargu 
przygotowujemy dwie ko-
lejne – ulice Narutowicza 
i drogę serwisową przy 
torach kolejowych.
– Ząbki rozwijają 
się bardzo dyna-
micznie, przybywa 
mieszkańców, ale 
miastu nadal bra-

kuje centrum z prawdziwego 
zdarzenia, gdzie mogłoby się 
koncentrować życie kulturalne  
i samorządowo – administracyjne.
- Wybudowanie nowego ratusza 
jest uzależnione od możliwości 
pozyskania środków zewnętrznych. 
Aktualnie mamy projekt „Centrum 
Ząbek” powiązany z funduszami 
norweskimi , ale ratusz nie jest w nim 
punktowany, więc z pewnością w tym 
projekcie nie powstanie. Natomiast 
staramy się, aby w Ząbkach funkcjo-
nowały filie urzędów powiatowych 
i wojewódzkich m.in. zajmujące 
się sprawami paszportowymi czy 
prawem jazdy. Złożyliśmy już naszą 
koncepcję do funduszy norweskich, 
pierwszy etap może przejść mak-
symalnie 50 wniosków z terenu 

całej Polski. W ramach tej koncepcji 
mieści się także zbliżająca się ku 
końcowi rewitalizacja pasażu przy 
ul. Orlej, gdzie będzie parking pod-
ziemny na 112 miejsc postojowych  
i miejsca do ładowania samocho-

dów elektrycznych oraz przestrzeń 
publiczna dla mieszkańców. Jesienią 
przeprowadzimy rewitalizację parku 
miejskiego. W ramach koncepcji 
rozszerzonego centrum w okolicy 
ul. Piłsudskiego przy stacji kolejowej 
planujemy umiejscowienie Miej-
skiego Ośrodka Kultury, ząbkowskiej 
biblioteki, mieszkań komunalnych,  
a za bazarem, rynku miejskiego, 
gdzie miałyby też funkcjonować 
sklepy, kawiarnie, restauracje, usługi 
zdrowia, być może także muzeum 
związane z historią miasta.
– Wakacje to też czas remontów  
w placówkach oświatowych
- Prowadzimy właśnie dostosowanie 
szkół do zmiany organizacji klas, 
chodzi o to, aby w każdej placówce 
znalazły się klasy od pierwszej do 

ósmej. Podjęliśmy decyzję o roz-
dzieleniu szkół. Dotyczy to Szkoły 
Podstawowej nr 1 i Gimnazjum nr 1 
oraz Szkoły Podstawowej nr 2 i Gim-
nazjum nr 2. Będą to cztery szkoły 
podstawowe. Ponadto największe 
ząbkowskie przedszkole „Skrzat” jest 
modernizowane m.in. po to aby móc 
przyjąć o 50 więcej dzieci i zapewnić 
im komfortowe warunki.
– Ząbki od lat przodują w dziedzi-
nie nowych technologii, potrafią 
też zaskakiwać…
- One także wpisują się w projekt 
norweski, o którym mówiłam. Do-
tyczy to także szkół, każda powsta-
jąca placówka jest coraz bardziej 
nowoczesna i okazała. Ząbkowskie 
szkoły są bardzo dobrze wyposażone 
i skomputeryzowane.

Zaskoczeniem natomiast powinno 
być to, że w budżecie na 2018 rok na 
inwestycje przeznaczona była kwota  
34 mln złotych, w tegorocznym 
budżecie na dzień dzisiejszy na inwe-
stycje przeznaczyliśmy ponad 70 mln. 
złotych. Kiedy zaczniemy realizować 
projekty dróg, na które złożyliśmy już 
wnioski o dotacje i czekamy na środki 
to będzie to budżet 100 mln złotych.  
Jeśli uda nam się uzyskać dotację 
na centrum miasta, to będzie ona 
wynosiła 100% wartości inwestycji, 
czyli zrobimy to w całości za środki 
zewnętrzne.  Oczywiście niezbędne 
są także środki na wkład własny, 
dlatego po wakacjach wydamy nową 
kartę mieszkańca, która zapewni 
posiadaczowi szereg udogodnień  
i korzyści m.in. 25% zniżki w Miej-

skim Centrum Sportu, rabaty na 
zajęcia w Miejskim Ośrodku Sportu 
i Rekreacji oraz akcje „Lato w Mie-
ście” i „Zima w Mieście”. Również 
bezpłatne miejsca parkingowe będą 
przysługiwały tylko posiadaczom kart.
– Niebawem rozpoczną się prace 
nad nowym budżetem, co się w 
nim znajdzie? Co chciałaby Pani 
zrealizować do końca kadencji.
- Na pewno znajdą się w nim szkoła, 
budynek komunalny i oczywiście dro-
gi. Mamy 30 dróg nieutwardzonych, 
część z nich właśnie utwardzamy. Do 
końca kadencji chciałabym zrealizo-
wać modernizację wspomnianych 
wcześniej dróg,  poprawić sytuację 
oświaty w Ząbkach i wybudować 
szkołę średnią.
– Dziękuję serdecznie za rozmowę

– (...) Kiedy dowiedziałam się, że będą przeznaczane rządowe 
środki na drogi lokalne gminne i powiatowe, podjęliśmy 

natychmiastowe działania, aby przygotować projek-
ty, uzyskać pozwolenia na budowę i móc wystąpić 

o dofinansowanie. (...) Jesteśmy już po otwarciu 
ofert na ulice Herberta, Andersena, Projektowa-
ną, Nowoprojektowaną, Górnośląską, Traugut-

ta, Słowackiego. Do przetargu przygotowujemy 
dwie kolejne – ulice Narutowicza i drogę 

serwisową przy torach kolejowych – mówi 
Małgorzata Zyśk, burmistrz Miasta Ząbki.

Wielkie plany  
i ważne inwestycje
w Mieście Ząbki

Ząbki rozwijają się bardzo dynamicznie, przybywa nowych mieszkańców. 
Władze miasta dokładają wszelkich starań, aby żapewnić wszystkim przyjazne 
warunki do życia. O nowych inwestycjach i pozyskanych na ten cel dotacjach  
rozmawiamy z Małgorzatą Zyśk, burmistrz Miasta Ząbki.

Akcja Letnia 2019 zor-
ganizowana przez Gminne 
Centrum Kultury  i Gmin-
ną Bibliotekę Publiczną w 
Dąbrówce już po raz kolej-
ny zapewniła najmłodszym 
mieszkańcom wiele dobrej 
zabawy oraz możliwość 
uczestnictwa w zajęciach 
edukacyjnych. 

Akcję zainaugurowała 
wycieczka do Pałacu Kul-
tury i Nauki w Warszawie, 
gdzie czekały na uczest-
ników dwie wspaniałe 
wystawy. W muzeum 
domków dla lalek, 
dzieci zobaczyły 
unikatową kolekcję 
domów, sklepików i 

pokojów dla lalek. Drugą z 
atrakcji stanowiła Galeria 
figur stalowych pełna rzeźb 
inspirowanych bohaterami 
filmów, komiksów i bajek 
oraz legendarnych samo-
chodów i motocykli.

Na wycieczkę do po-
bliskiej Warszawy wybrali 
się także seniorzy z Dą-
brówki, którzy pod opieką 

przewodników zwiedzili 
jedne  z najciekawszych 
pomieszczeń na Zamku 
Królewskim w Warszawie. 
Była to już druga wyciecz-
ka dedykowana seniorom 
z ternu gminy Dąbrówka. 
Wyjazd został zorganizo-
wany w ramach projektu 
„Na spotkanie  z kulturą” 

w ramach programu Mini-
stra Kultury  i Dziedzictwa 
Narodowego „Kultura do-
stępna”.

To jednak nie koniec 
atrakcji dla seniorów.  
W ramach projektu „Flo-
ratorium” Fundacji Al-
ter Eko seniorzy z ternu 
gminy Dąbrówka mogli 
wziąć udział w niezwykle 
kreatywnych warsztatach 
tworzenia lasów w słoiku 
oraz nauczyć się tworzyć 
kokedamy. 

Obie edycje warsztatów 
odbyły się w klimatycznej 
scenerii Skansenu w Ku-
ligowie.

W ramach projektu 
„Floratorium” 
Fundacji Alter Eko 
seniorzy z ternu gminy 
Dąbrówka mogli 
wziąć udział  
w niezwykle kreatyw-
nych warsztatach 
tworzenia lasów w sło-
iku oraz nauczyć się 
tworzyć kokedamy. 

Dzięki Akcji Letniej 2019 dla najmłodszych oraz 
kreatywnym warsztatom dla seniorów, mieszkańcy 
Dąbrówki nie mogą narzekać na nudę.

Moc atrakcji  
w gminie  
Dąbrówka

atrakcje na w
akacje
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W Szkole Podstawowej  
nr 1 w Zielonce wykony-
wany jest generalny re-
mont sali gimnastycznej. 
W ramach prac wymieniony 
zostanie m.in sufit i parkiet. 
Projekt przewiduje też po-
łożenie nowych tynków we-
wnętrznych i drabinek gim-
nastycznych. Zainstalowane 

zostanie nowe oświetlenie  
i elektryczna tablica wy-
ników. Koszt prac to 414 
tys. zł. W SP1 prowadzone 
są również prace związane  
z kolejnym etapem wymia-
ny instalacji elektrycznej.

W Szkole Podstawowej 
nr 2 realizowany jest projekt 
wymiany stolarki drzwiowej 
wewnątrz budynku. Koszt 
tych prac to 40 tys. zł. To 
także kolejny etap wymiany 

drzwi, zapoczątkowany w 
roku ubiegłym.

W Szkole Podstawowej 
nr 4 trwają prace remon-
towe związane z adaptacją 
pomieszczeń. Sale, które do 
tej pory mieściły pracownię 
ceramiki, zostaną prze-
kształcone w salę zajęcio-
wą, dostosowaną dla dzieci 

uczących się w zerówkach. 
Pracownia ceramiki OKiS 
zostanie przeniesiona do 
innych pomieszczeń. Prace 
zostaną zrealizowane przed 
rozpoczęciem nowego roku 
szkolnego. Ich koszt wynie-
sie 75 tys. zł.

Jeszcze w wakacje pla-
nowany jest także remont 
sali rytmiki w Miejskim 
Przedszkolu nr 5.

Źródło: UM Zielonka

pracow
ite w

akacje

Przed nadchodzącym nowym  
rokiem szkolnym w zielonkowskich placówkach oświatowych  

trwają intensywne prace remontowe 

Miesiące wakacyjne to czas remontów w placów-
kach oświatowych. W tym roku prace prowadzone 
są w trzech zielonkowskich szkołach podstawo-
wych i jednym z miejskich przedszkoli.

Wakacyjne remonty 
w placówkach 
oświatowych  
w Zielonce

Nabór wniosków odby-
wa się w ramach Obszaru 
C Zadanie 1 w ramach 
pilotażowego programu 
„Aktywny samorząd“  
w 2019 roku. 

Odbiorcą pomocy jest 
osoba, która:

• posiada znaczny stopień 
niepełnosprawności lub 
w przypadku osób do 16 
roku życia – orzeczenie o 
niepełnosprawności,
• jest zatrudnionia lub 
pobiera naukę lub ma 
potwierdzone opinią eks-
perta PFRON rokowania 
uzyskania zdolności do 
pracy albo do podjęcia 
nauki w wyniku wsparcia 
udzielonego w programie,
• jest w wieku do lat 18 
lub w wieku aktywności 
zawodowej lub zatrud-
niona,

• posiada dysfunkcje 
uniemożliwiające samo-
dzielne poruszanie sie za 
pomocą wózka inwalidz-
kiego o napedzie ręcz-
nym.

Wnioski dostępne są 
pod poniższym adresem 
internetowym https://
wo lomin .naszepcpr.

p l / a k t y w n y - s a m o -
rzad/wnioski oraz  

w Biurze Obsługi 
w PCPR w Woło-
minie ul. Legio-
nów 78.

W n i o s k i 
można składać 

w Biurze Obsługi Powia-
towego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Wołominie 
przy ulicy Legionów 78 
lub pocztą tradycyjną do 
31 sierpnia 2019r.

W przypadku pytań 
można zadzwonić pod nr 
tel. 22 776 44 95/96 w. 103.

Źródło: Starostwo 
Powiatowe w Wołominie

O dofinanso-
wanie zakupu 

wózka inwalidz-
kiego o napędzie 

elektrycznym mogą 
ubiegać się m.in. 

osoby posiada znaczny 
stopień niepełnospraw-
ności lub w przypadku 
osób do 16 roku życia 
– orzeczenie o niepeł-

nosprawności 

Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych podjął decyzję o urucho-
mieniu w bieżącym roku naboru wniosków  
o dofinansowanie zakupu wózka inwalidzkie-
go o napędzie elektrycznym 

Program „Aktywny 
samorząd“ finanso-
wany przez PFRON

dofinansow
anie na zakup w

ózka 

– Co ciekawego, w tym roku, ma 
do zaproponowania uczestnikom 
uroczystości z okazji rocznicy 
1920 roku, Gmina Radzymin?
– Tegoroczne uroczystości mają cha-
rakter ramowy, a więc stali uczestnicy 
znajdą w harmonogramie znane im, 
cykliczne wydarzenia, na czele z uro-
czystościami na Cmentarzu Żołnie-
rzy Polskich 1920 o godz. 17:00. Ob-
chody rozpoczęliśmy już w minioną 
niedzielę Konkursem Sygnalistów. 
W najbliższą sobotę wieczorem w 
radzymińskiej bibliotece otworzymy 
wystawę poświęconą Generałowi 
Hallerowi. Dzień później, po raz 
kolejny, Gala Operowo-Operetko-
wa w hali sportowej. Oczywiście 
zasadnicze świętowanie będzie 
miało miejsce 15 sierpnia – to jest 
ten najważniejszy dzień. Odbędzie 
się 28. Bieg 1920 roku na dystansie 
półmaratonu, w którym zmierzą się 
zawodnicy z całej Polski.
– Rozumiem, że bieg odbywa 
się nadal tylko na terenie Ra-
dzymina?
- Bardzo bym sobie życzył, aby ten 
bieg był jednak ponadgminny i mam 
nadzieję, że przy okazji 100. rocz-
nicy taki właśnie będzie. Toczą się 
rozmowy ze starostą wołomińskim, 
który jest otwarty, aby wspólnie to 
wydarzenie finansować i tym sa-
mym, aby miała ona ponadgminny 
charakter.
– Wspomniał Pan, że tegoroczne 
uroczystości są ramowe – cyklicz-
ne ale czy to znaczy, że nie pojawi 
się żaden nowy element?
– W naszym ramowym programie co 
roku pojawiają się atrakcje, jak choć-
by koncert gwiazdy wieczoru – tym 
razem będzie to Golec uOrkiestra. 
Inną nowością jest wystawa poświę-
cona Generałowi Hallerowi. Zupeł-
nie nowym wydarzeniem sportowym 
będzie też to, co będzie działo się 
dzień później, czyli start dużego wy-
ścigu kolarskiego „Mazowsze Tour”. 
Radzymin jest już z tego znany, że 
toczą się u nas duże bitwy kolarskie. 
Kilka lat temu start Tour de Polo-
gne, teraz 16 sierpnia start wyścigu 
kolarskiego „Mazowsze Tour”, a jest 
to jedynie przedsmak tego, co czeka 
nas w przyszłym roku bo liczę, że 
ten wyścig będzie z każdym rokiem 
rósł i stanie się jedną z największych 
polskich imprez kolarskich.
– W ubiegłym roku miał Pan dość 
ostre wystąpienie związane z 
obietnicami polityków i brakiem 
działań dotyczących budowy 
obiektów muzealnych w Radzymi-
nie i w Ossowie. Czy w tym 
roku też Pan zaskoczy 
uczestników?
– Jeśli chodzi o ten rok… 
mam nadzieję, że rów-
nież czymś państwa 
zaskoczę…
– We wcześniej-
szych naszych 
rozmowach co naj-

mniej dwukrotnie pojawił się te-
mat Studium zagospodarowania 
i uwarunkowań przestrzennych. 
Dokument był na etapie konsulta-
cji. Jaki jest obecnie jego status?
– W czerwcu miała miejsce bardzo 
długa sesja rady miejskiej, na której 
udało się ten dokument uchwalić. 
Jest to bardzo ważny dokument – 
taka konstytucja planistyczna, nad 
którym prace toczyły się w bardzo 
szybkim tempie. Zajęło nam to 1,5 
roku. To bardzo krótki okres. Kon-
sekwencją uchwalonego Studium 
są kolejne – wykładane obecnie – 
miejscowe plany zagospodarowania 
przestrzennego.
– Ile tych nowych planów jest 
obecnie w procedowaniu?
– W tej chwili mamy wyłożone trzy 

nowe plany a do końca bieżącego 
roku mamy jeszcze w planie wyłożyć 
pięć miejscowych planów. Liczę na 
to, że do końca roku co najmniej kilka 
z nich będzie uchwalonych.
– Co w tym Studium było najtrud-
niejsze do uchwalenia a co było 
niezwykle ważne i dlaczego?
– Najtrudniejsze było odwrócenie 
tego, co już wcześniej zostało dane. 

Poprzednie Studium zakładało 
zabudowę mieszkalną praktycznie 
każdego metra kwadratowego naszej 
gminy, gdzie tylko było to możliwe, 
zaś obecnie tak już nie będzie. To 
oznacza, że część mieszkańców na 
swoich nieruchomościach straciło 
uprawnienie do tego, żeby spodzie-
wać się tam działek budowlanych 
w średniej perspektywie czasowej. 
Tereny, o których mówię, były bardzo 
oddalone od infrastruktury drogo-
wej, od mediów. Często po dwa, trzy 
kilometry. Takie obszary zostały 
przez nas wskazane jako tereny 
rolnicze. Oczywiście nie wszystkim 
się to spodobało jednak w świetle 
całej gminy ważne jest, aby w pierw-
szej kolejności zagospodarować te 
obszary, które mają odpowiednie 

uzbrojenie, albo są w pobliżu takie-
go uzbrojonego terenu. W moim 
przekonaniu właśnie to wiązało się 
z największą dyskusją i sprzeciwem.
– Tuż przed wakacjami toczyła 
się dość burzliwa dyskusja do-
tycząca ubytków w gminnych 
budżetach z uwagi na zmiany w 
podatkach PIT. Wspomniał Pan, 
że z tego powodu Gmina Radzy-
min zmuszona jest dokonać cięć 
w tegorocznym budżecie. Jak 
zmiany w podatkach wpłyną na 
budżet gmin?
– Na to, że gminy muszą wygospo-
darować dodatkowe środki w swoich 
budżetach wpływają dwa elementy: 
pierwszy to są podwyżki wynagro-
dzeń dla nauczycieli (pierwsza od 
stycznia, druga teraz – od wrze-
śnia), a drugi to obniżka podatków, 
która w całym kraju wpłynie na 
spadek dochodów samorządów.  
Od dawna subwencja oświatowa nie 

rekompensuje wydatków, które gmi-
ny ponoszą na finansowanie oświaty. 
Podobnie było i z tą podwyżką. 
Gmina Radzymin musiała wygo-
spodarować dwa miliony złotych z 
własnych środków, żeby można było 
sprostać tej podwyżce. Dotychczas z 
tego tytułu nie otrzymaliśmy żadnej 
rekompensaty, lecz być może w 
jakiejś perspektywie czasowej się 
ona pojawi. Na razie łączy się to z 
rezygnacją z pewnych wydatków 
na terenie gminy. Jeszcze większe 
konsekwencje ma szereg zmian 
podatkowych, które zostały lub będą 
za chwilę przyjęte.
– Mówimy o jakich zmianach?
- Obniżenie stawki podatku z 18% 
do 17% i stawka zerowa podatku dla 
osób do 26 roku życia. Pamiętajmy, 

że blisko 40% kwoty, którą płacimy 
na PIT, trafia potem do gminy, gdzie 
płacimy podatek, a więc obniżka 
– choć korzystna dla domowych 
budżetów, wpływa bezpośrednio na 
finanse samorządów.
– Czy Gmina Radzymin oszacowa-
ła już ubytek środków w budżecie 
z tego tytułu?
– Tak, to będzie ok. 5,5 miliona 
złotych każdego roku. O taką kwotę 
będziemy musieli skorygować plan 
przyszłorocznych wydatków. Wpływy 
z podatku PIT to blisko 1/4 rocznych 
dochodów gminy Radzymin, a więc 
każda zmiana mocno waży na pla-
nach budżetowych.

To jedynie fragment ciekawej  
rozmowy z burmistrzem  

Chacińskim. Pełny zapis rozmowy do 
obejrzenia na www.zyciepw.pl w za-

kładce Telewizja Internetowa w cyklu 
„Teresa Urbanowska zaprasza”

–  Od dawna subwencja oświatowa nie rekompensuje wy-
datków, które gminy ponoszą na finansowanie oświaty. 

Podobnie było i z tą podwyżką. Gmina Radzymin 
musiała wygospodarować dwa miliony 

złotych z własnych środków, żeby można 
było sprostać tej podwyżce. Dotychczas 

z tego tytułu nie otrzymaliśmy żadnej 
rekompensaty, lecz być może  

w jakiejś perspektywie czasowej się 
ona pojawi  – mówi Krzysztof  

Chaciński, burmistrz Radzymina

Co ma PiT do zmian 
w budżecie gminy?

O konsekwencjach dla gminnego budżetu wynikających ze zmian w podatkach 
PiT i podwyżkach dla nauczycieli a także o radzymińskim Studium jak również 
obchodach rocznicy 1920 roku z Krzysztofem Chacińskim, burmistrzem Ra-
dzymina, rozmawia Teresa Urbanowska

www.zyciepw.pl

codziennie nowe informacje



W Ząbkach kombatanci, har-
cerze, Ząbkowscy Legioniści ZL’1, 
druhowie z OSP Ząbki,  przed-
stawiciele władz powiatu i władz 
miasta oraz mieszkańcy spotkali 
się 1 sierpnia w godzinę „W” przy 
Pomniku Bohaterów Obrońców 
Ząbek i Drewnicy. W uroczystości 
udział wzięli Stefan Załęski, por. 
w st. spocz. Edward Piórkowski 
i por. w st. spocz. Kazimierz Baj. 
Władze miasta reprezentowali 
Kamil Kowaleczko, wiceburmistrz 
Ząbek oraz Patrycja Żołnierzak, 
sekretarz miasta. Hołd bohaterskim 
powstańcom oddali przedstawiciele 
ząbkowskiej Straży Miejskiej wraz 
z komendantem Zbigniewem Fo-
rysiakiem, Ząbkowscy Legioniści 
ZL’11 i Marcin Bożedaj z Komi-
sariatu Policji w Ząbkach. Klub 
PO Ząbki reprezentowali Edyta 
Kalata, wiceprzewodnicząca Rady 
Miasta Ząbki, Tomasz Kalata, 
radny Powiatu Wołomińskiego oraz 
Anna Miazga, radna Miasta Ząbki. 
W uroczystości udział wzięli także 
Sławomir Pisarczyk i Grzegorz 
Siwek – reprezentanci  Powiatu Wo-
łomińskiego, Robert Świątkiewicz 
i Łukasz Uściński – radni Miasta 
Ząbki i przedstawiciele klubu PiS 
Ząbki oraz liczne grono mieszkań-
ców, dla których pamięć o 63 dniach 
heroicznej walki nadal pozostaje 
żywa. Organizatorami uroczystości 
upamiętniającej tę największą akcję 
zbrojną podziemia w okupowanej 
Europie są Miasto Ząbki, Ząbkow-
scy Legioniści ZL’11 oraz Duma 
Warszawskiego Przedmieścia.

W Markach obchody 75. Rocz-
nicy wybuchu Powstania War-
szawskiego rozpoczęły się uru-
chomieniem syren alarmowych, 
odpaleniem rac oraz odśpiewaniem 
Mazurka Dąbrowskiego. Następnie 
prezes senior Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Markach druh Antoni 
Widomski przybliżył informacje na 
temat działań powstańczych, jakie 
toczyły się w rejonie Marek z udzia-
łem żołnierzy Armii Krajowej II Re-
jonu "Celków". Zastępca burmistrza 
Marek Dariusz Pietrucha  w swoim 
przemówieniu podkreślił wolę walki 
o wolność, którą należy pielęgnować 
i przekazywać kolejnym pokole-
niom. W hołdzie powstańcom  dele-
gacje przy dźwiękach werbli złożyły 
kwiaty pod pomnikiem. 

W Kobyłce rocznica Powstania 
Warszawskiego była dniem pełnym 
wzruszeń i żywą lekcją historii.  
W obchodach wzięła udział Le-
okadia Zofia Grabowska pseud. 
"Kociak" z batalionu Miotła, uczest-
niczka Powstania Warszawskiego, 
która od 8 lat jest mieszkanką 
Kobyłki. Uroczystości rozpoczęły 
się już o godzinie 15:00 otwarciem 
wystawy „Powstańcza dola zie-
mi kobyłkowskiej”. Punktualnie  
w godzinę „W” zawyły syreny.  
Mieszkańcy i przedstawiciele władz 

miasta, zgromadzeni na cmenta-
rzu parafialnym im. Matki Teresy  
z Kalkuty złożyli kwiaty i zapalili 
znicze na powstańczych mogiłach. 
O godzinie  18.00 odbył się Rodzin-
ny Piknik Historyczny połączony  
z koncertem pieśni patriotycznych 
w wykonaniu  Wojtka Bardowskiego 
i Arlety Lemańskiej. Zwieńcze-
niem obchodów była projekcja 
filmu „Miasto 44”. 

W Wołominie program obcho-
dów 75. rocznicy wybuchu Po-
wstania Warszawskiego obejmował 
złożenie wieńców pod tablicą łącz-
niczki Teresy Bartnik przy Zespole 
Szkół numer 3 w Wołominie oraz 
uroczystą mszę świętą w Kościele 
pw. Matki Bożej Częstochowskiej. 

1 sierpnia punktualnie o go-
dzinie 17.00 mieszkańcy Zielonki 

spotkali się na skwerze Armii 
Krajowej przy ul. Kolejowej, by 
oddać hołd powstańcom. Do ze-
branych przemówił burmistrz 
Kamil Michał Iwandowski. - W 
ten właśnie dzień, w tę godzi-
nę, powstańcy zostali postawieni 
przed trudną decyzją. Zdecydo-
wali się porzucić, to co ludzkie  
i przyziemne na rzecz wspólnej 
walki o ukochaną Ojczyznę. Z 
heroicznej postawy warszawskich 
powstańców powinniśmy czerpać 
jak najwięcej – powiedział bur-

mistrz. Za wszystkich poległych 
podczas powstania pomodlił się ks. 
Kazimierz Seta. Na zakończenie 
uroczystości kwiaty pod pomni-
kiem Żołnierzy Armii Krajowej 
złożyli kombatanci, władze samo-
rządowe, przedstawiciele seniorów 
oraz przedstawiciele Wojskowego 
Instytutu Technicznego Uzbroje-
nia, Ochotniczej Straży Pożarnej, 
Miejskiego Ośrodka Zdrowia, a 
także przedstawiciele klubów uni-
hokeja z Zielonki oraz zielonkow-
scy kibice Legii Warszawa, którzy 
jak zawsze przygotowali specjalną 
oprawę wydarzenia.

Mieszkańcy Radzymina upa-
miętnili  75. rocznicę wybuchu 
Powstania Warszawskiego  odpra-
wioną w radzymińskiej kolegiacie 
mszą świętą w intencji uczestników 

Powstania Warszawskiego i Żoł-
nierzy Armii Krajowej Obwodu 
„Rajski Ptak”. Autorem inicjatywy 
był Międzyszkolny Klub Histo-
ryczny im. Armii Krajowej Ziemi 
Radzymińskiej.

W 75. rocznicę wybuchu Po-
wstania Warszawskiego miesz-
kańcy Gminy Tłuszcz zebrali się 
w centrum miasta, aby oddać hołd 
uczestnikom walk. Po odśpiewaniu 
hymnu państwowego oraz hym-
nu Związku Harcerstwa, władze 
miasta - zastępca burmistrza Wal-

demar Banaszek, przewodniczący 
Rady Miejskiej Krzysztof Gajcy, wi-
ceprzewodniczący Rady Miejskiej 
Włodzimierz Fydryszek, radny 
Waldemar Sitek oraz dziekan de-
kanatu tłuszczańskiego ks. Dariusz 
Skwarski, przedstawiciele Grupy 
Rekonstrukcyjnej „Rajski Ptak”  
i przedstawiciele klubu kibica 
Legii Warszawa złożyli kwiaty pod 
pomnikiem Żołnierzy 32 pułku 
piechoty Armii Krajowej obwodu 
Radzymin „Rajski Ptak”.

Powstanie Warszawskie było jed-
nym z najważniejszych i  zarazem 
najbardziej dramatycznych wyda-
rzeń w historii Polski. 1 sierpnia 
1944 roku do walki z okupantem 
stanęło około 50 tys. powstańców.  
Powstanie, które miało zakończyć 
się po kilku dniach trwało 63 dni. 

Bilans strat przerażał –  zginęło 
około 18 tys. powstańców i około 
180 tys. cywili.

Mam ogromną nadzieję, że 
nigdy już na polską ziemię, nie po-
wrócą dni kiedy będziemy musieli 
bronić zbrojnie naszej Ojczyzny. 
Mam nadzieję, że słowa polityków 
i osób z pierwszych stron gazet 
nie będą dzielić, a łączyć. Mam 
nadzieję, że pamięć o Obrońcach 
Polski na zawsze pozostanie żywa 
w naszych sercach.

Cześć i chwała Bohaterom !

Biuro reklamy tel. 22-787-77-83, 22-787-29-11, e-mail: handlowcy@logos.home.pl www.zyciepw.pl
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Powiat Wołomiński  
oddał hołd uczestnikom  
Powstania Warszawskiego

1 sierpnia mieszkańcy Powiatu Wołomińskiego uczcili uczestników Po-
wstania Warszawskiego poległych i walczących w 1944 roku. 

W Ząbkach hołd powstańcom oddali kombatanci, przedstawiciele władz miasta i mieszkańcy.

Ogłoszenie o zamiarze zakupu nieruchomości  
na terenie powiatu wołomińskiego

29.07.2019 
Powiat Wołomiński informuje o zamiarze zakupu 

nieruchomości z przeznaczeniem  
na realizację celu publicznego tj. na prowadzenie 

Powiatowego Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego dla 
osób z orzeczoną niepełnosprawnością

Nieruchomość winna spełniać następujące kryteria:
1. Położenie nieruchomości: teren powiatu wołomińskiego; 
2. Powierzchnia nieruchomości zabudowanej min. 500 m² :
1) część mieszkalna min. 150 m² pow. użytkowej:
•	minimum 4 pokoje lub możliwość adaptacji na 4 pokoje 

mieszkalne,
•	wspólna przestrzeń mieszkalna stanowiąca miejsce spotkań i 

wypoczynku (salon),
•	 kuchnia + jadalnia
•	min. 2 łazienki lub możliwość adaptacji pomieszczeń na min. 

2 łazienki dostosowane dla osób z niepełnosprawnościami,
•	dodatkowe pomieszczenia gospodarcze,
•	 oddzielne wejście do części mieszkalnej,
2) część usługowa min. 250 m² :
•	 oddzielne wejście do części usługowej,
•	min. 2 łazienki lub możliwość adaptacji pomieszczeń na min. 

2 łazienki dostosowane dla osób z niepełnosprawnościami,
•	pomieszczenie do przygotowania posiłku + jadalnia,
•	min. 5 pomieszczeń lub możliwość adaptacji na 5 

pomieszczeń na cele rehabilitacyjne,
3) część usługowo-biurowa min. 100 m²
•	min. 1 łazienka,
•	min. 3 pomieszczenia biurowe lub możliwość adaptacji na 3 

pomieszczenia biurowe,
•	pomieszczenie socjalne, 
4) budynek i jego otoczenie powinny być pozbawione 
barier architektonicznych, w tym możliwość zainstalowania 
dźwigu osobowego lub innych urządzeń umożliwiających 
przemieszczanie się pomiędzy kondygnacjami, w przypadku 
budynków wielokondygnacyjnych;
3. Wielkość działki: powyżej 600 m²;
4. Forma własności nieruchomości: własność;
5. Brak obciążeń w księdze wieczystej (służebność, hipoteka);
6. Dostępność do minimum jednej drogi publicznej;
7. Wyposażenie oraz dostępność mediów;
8. Co najmniej dobry stan techniczny.
Wstępne propozycje można składać w formie pisemnej 
w zamkniętej kopercie z dopiskiem „Oferta sprzedaży 
nieruchomości” w sekretariacie Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie  w Wołominie, ul. Legionów 78 (pok. nr 
13 – parter) do dnia 12 sierpnia 2019 r. do godz. 14.00.
Propozycje powinny zawierać: 
−	  opis nieruchomości z uwzględnieniem ww. kryteriów, 
−	 położenie, powierzchnię zabudowy, użytkową i kubaturę, plan 
nieruchomości, 
−	  informacje o zagospodarowaniu terenu, 
−	 opis techniczny i funkcjonalny budynku, parametry techniczne,
−	 informacje o mediach np. instalacji elektrycznej, wodno–
kanalizacyjnej, grzewczej, instalacji sieci TV, telefonicznej, 
internetu oraz daty ważniejszych remontów, 
−	 informacje o warunkach zabudowy i zezwoleniu na użytkowanie,
−	 informacje o przeznaczeniu nieruchomości w planie 
zagospodarowania przestrzennego,
−	  zdjęcia, rzuty nieruchomości,
−	 cenę nieruchomości.
Treść ogłoszenia oraz druk oferty dostępne są na tronach BIP:
www.powiatwolominski.pl, www.wolomin.naszepcpr.pl

ART BUD
PARTNER HANDLOWY OKNOPLAST

www.oknoplast.com.pl

Wołomin, ul. 1 Maja 36a 
tel. 22 787 29 13 
biuro.wolomin@oknoplast.com.pl

Marki, al. Piłsudskiego 174 
tel. 22 761 91 12 
biuro.marki@oknoplast.com.pl

* Promocja obowiązuje 
od 01.08.2019 r. do 31.08.2019 r. 
Sprawdź szczegóły promocji 
w regulaminie dostępnym 
na stronie www.oknoplast.com.pl,  
w salonach Oknoplast 
i w siedzibie organizatora.

SPAKIETUJ 

DOBIERZ 
OKNA  DRZWI  ROLETY

NOWA WYSOKOŚĆ RABATÓW

RABAT
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V Ogólnopolski Plener  
Malarski „Chrzęsne 2019”

W minioną niedzielę (4 sierpnia 2019 r.) już od godziny 15.00 do Pałacu w Chrzęsnem zaczęli przy-
bywać goście chcący obejrzeć efekt tegorocznych działań artystów tworzących prace w ramach 
V Ogólnopolskiego Pleneru Malarskiego „Chrzęsne 2019”. Wydarzenie z każdym rokiem przyciąga 
więcej widzów. Tegoroczna frekwencja była miłym zaskoczeniem dla organizatorów.

Pomysłodawcą i organizatorem V 
Ogólnopolskiego Pleneru Malarskiego 
„Chrzęsne 2019” było stowarzyszenie 
Mazowieckie Forum Biznesu Nauki 
i Kultury, które od pięciu lat organi-
zuje plener zakończony wystawą z 
koncertem wspólnie z Powiatem Wo-
łomińskim i Pałacem w Chrzęsnem. 
Tegoroczny finisaż pleneru zgroma-
dził wyjątkowo dużą ilość odbiorców 
a wystawa zajmująca trzy pałacowe 
pomieszczenia cieszy się dużym 
zainteresowaniem zwiedzających. W 
związku z tym, decyzją wszystkich 
organizatorów i twórców, będzie pre-
zentowana do 15 września włącznie.

- Cieszę się bardzo, że pomysł jaki 
zrealizowaliśmy po raz pierwszy pięć 
lat temu, urósł do rangi wydarzenia 
chętnie odwiedzanego nie tylko przez 
mieszkańców powiatu wołomińskiego 
i zyskuje dobre recenzje. Jako koordy-
nator i komisarz organizacyjny staram 
się, aby w każdym kolejnym cyklu, 
oprócz prac, które powstają w trakcie 
trwania pleneru, pokazać mniej lub 
bardziej znanego artystę lokalnego. 
Tak jest i w tym roku – mówi Teresa 
Urbanowska, dziennikarz „Życia 
Powiatu na Mazowszu” i prezes Za-
rządu Mazowieckiego Forum Biznesu, 
Nauki i Kultury

Wśród wystaw towarzyszących 
wystawie prac poplenerowych do tej 
pory prezentowano między innymi:
I Plener - prace z klimatem morskim 
malowane przez artystów zrzeszonych 
w Podkarpackim Oddziale Stowa-
rzyszenia Marynistów Polskich oraz 
zdjęcia ś.p. Tadeusza Ślepowrońskie-
go – pokazujące piękno wołomińskiej 
ziemi;
II Plener – prace malujących lekarzy 
z całej Polski z działającej pod okiem 
Włodzimierza Cerańskiego Pracowni 
Malarskiej Okręgowej Izby Lekarskiej 
w Warszawie i zdjęcia Marka Komo-
rowskiego z Kobyłki

III Plener – prace indywidualne: 
Krzysztofa Szali, Adama Mendali, 
Zbigniewa Dziwosza i Janusza Ma-
śnika oraz wystawa fotograficzna 
w holu głównym Pałacu autorstwa 
Edwina Tadycha i Mieczysława Bu-
gnackiego;
IV Plener – indywidualna wystawa 
prof. Zdzisławy Ludwiniak i wycinanki 
Gabrieli Czarneckiej oraz wystawa 
prac powstałych w ramach rocznych 

działań Pracowni Artystycznych Wy-
zwań (PAW) prowadzonej przez 
Mazowieckie Forum Biznesu, Nauki 
i Kultury   „Malujemy Wołomin” i 
„Namaluj z nami Wołomin” 
Tegoroczny V Plener – indywidualna 
wystawa porcelany Danuty Rasińskiej 
oraz obrazów: Joanny Morawskiej-
-Grzędy, Marzeny Nalepy i Sławomira 
Piotra Stolarskiego. 

- Ważne jest dla mnie to, że na 
każdy z naszych plenerów przyjeżdża 

wielu twórców z całej Polski, którzy raz 
goszcząc na równinie wołomińskiej 
chętnie do nas wracają. Nawiązała się 
stała współpraca z kilkoma środowi-
skami artystycznymi działającymi na 
terenie naszego kraju takimi jak: sto-
warzyszenie Silesia Tak-Art. z Tychów 
i prezes Małgorzatą Szala, prowadzona 
przez Włodzimierza Cerańskiego 
Pracownia Malarska Okręgowej Izby 
Lekarskiej w Warszawie, czy Sto-

warzyszenie Marynistów Polskich  
– podkreśla Urbanowska. – Radością 
napawa mnie również fakt, że drugi 
rok z rzędu prof. Zdzisława Ludwiniak 
zgodziła się być Komisarzem naszej 
poplenerowej wystawy. Jej fachowe oko 
pozwoliło nam na znacznie ciekawszą 
ekspozycję prac plenerowych – dodaje.

W tegorocznym, V Ogólnopolskim 
Plenerze Malarskim „Chrzęsne 2019”, 
uczestniczyli: Maryla Beniger - War-
szawa, Włodzimierz Cerański - War-

szawa, Gabriela Czarnecka - Wołomin, 
Sylwester Jach - Kielce, Kazimierz 
Kubacz - Wołomin, Roberta Mar-
cinkowska - Gniezno, Ewa Mendala 
- Gniezno, Joanna Morawska-Grzęda 
- Kobyłka, Marzena Nalepa Wołomin, 
Danuta Rasińska - Wołomin, Walde-
mar Rogala - Warszawa, Katarzyna 
Rozbicka - Wołomin, Sławomir Piotr 
Stolarski - Ząbki, Teresa Urbanow-
ska - Wołomin, Ewa Ważny - Żory. 

W tym roku wystawy towarzyszące 
temu wydarzeniu to wystawy: „Dwa 
światy” prezentująca twórczość Ma-
rzeny Nalepy (Wołomin) i Joanny 
Morawskiej- Grzędy (Kobyłka). oraz 
„Konstrukcja – dekonstrukcja” pre-
zentująca twórczość Sławomira Piotra 
Stolarskiego (Ząbki). Wydarzenie roz-
począł koncert w wykonaniu: Małgo-
rzaty Marczyk (fortepian) i Wojciecha 
Urbanowskiego (bas/baryton).

Redakcja

Od prawej: profesor Zdzi-
sława Ludwiniak, komisarz 
V finisażu Ogólnopolskie-
go Pleneru Malarskiego 
"Chrzęsne 2019" i Teresa 
Urbanowska, pomysłodaw-
ca i koordynator projektu, 
prezes Zarządu Mazowiec-
kiego Forum Biznesu Nauki 
i Kultury w czasie niedziel-
nego spotkania podsumo-
wały działania artystyczne. 
Spotkanie odbyło się we 
wnętrzach Pałacu  
w Chrzęsnem. Wystawę 
prac malarskich można 
oglądać do 15 września 
(niedziela) 2019 włącznie.

INFORMACJA  O  WYWIESZENIU  WYKAZU
Burmistrz Miasta Marki działając na podstawie art. 
35 ust. 1 ustawy o gospodarce nieruchomościami  
z dnia 21 sierpnia 1997r, (tj. Dz. U. z 2018 r. poz. 121 
ze  zm.) podaje do publicznej wiadomości informację 
o wywieszeniu na tablicy ogłoszeń w Zakładzie Usług 
Komunalnych w Markach na okres 21 dni tj. od dnia  
31 lipca 2019 roku do dnia 20 sierpnia 2019 roku wyka-
zu nieruchomości przeznaczonych do dzierżawy w try-
bie bezprzetargowym na terenie Gminy Miasta Marki. 

Szczegółowe informacje można uzyskać 
w Zakładzie Usług Komunalnych w Markach pok. nr 1 

tel. 22 781 33 73.


